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P R O T O K Ó Ł Nr IV/19 

z obrad IV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 7 lutego 2019 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2019-2025. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Statutów Sołectw Gminy Stara Biała. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2019 – 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (dz. nr ewid. 

11/3) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (dz. nr ewid. 

36/8) 

15. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Stara Biała. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na 

terenie gminy Stara Biała. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto dnia 7 lutego 2019 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:11 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Tomasz Bętlejewski  

2. Mariusz Jan Downarowicz  

3. Marek Krajewski  

4. Iwona Beata Kraska  

5. Małgorzata Edyta Lewandowska  

6. Agnieszka Wioletta Malanowska  

7. Hubert Marek Murawski  

8. Adam Pawłowski  

9. Jacek Józef Portalski  

10. Krzysztof Portalski  

11. Monika Margarita Przyczka  

12. Jan Sieradzki  

13. Zbigniew Truchlewski  

14. Monika Turowska-Burczyńska  

15. Mirosława Grażyna Wojtalewicz. 

 
 
Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca Rady 

Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi 

quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz  
zaproszonych gości w tym Radną Powiatu Płockiego Małgorzatę Purcelewską oraz Dyrektora 

Biura Związku Gmin Regiony Płockiego Katarzynę Maciejowską.   

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Radną Powiatu Płockiego Małgorzatę 

Purcelewską, która jako reprezentantka gminy Stara Biała w powiecie płockim podziękowała 

wyborcom za wybór jej osoby, a także zachęcała do zwracania się do niej w razie potrzeby. 

 

Następnie Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Dyrektor Biura Związku Gmin Regionu 

Płockiego Katarzynę Maciejowską, która omówiła działalność ZGRP, następnie odpowiedziała na 

zadawane przez radnych i sołtysów pytania. 

Na pytanie Sołtysa Maszewa Stanisława Więckowskiego wyjaśniła, że numer konta na które 

należy uiścić opłatę za odbiór odpadów nie zmienił się. Każdy właściciel nieruchomości ma 

przypisany numer konta, który pozostał bez zmian. 

Na zarzut Sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza o zbyt późne podanie informacji  

o terminie odbioru odpadów, Pani Maciejowska przeprosiła za zamieszanie, które miało miejsce 

we wszystkich gminach należących do ZGRP. Wyjaśniła, że powodem był fakt, że późno udało 

się wynegocjować warunki i podpisać umowy z przedsiębiorcami odbierającymi odpady. Nie 

wynikało to z zaniedbania, a z przymusu. 

Na pytanie Radnego Adama Pawłowskiego o możliwość odbioru odpadów biodegradowalnych  

z Nowych Proboszczewic na dotychczasowych zasadach wyjaśniła, że w niektórych 

miejscowościach będą one odbierane tak jak do tej pory raz w miesiącu, tylko nie z pod posesji,  
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a z wyznaczonego miejsca składowania. Zostało to ustalone na  podstawie realnej ilości odpadów 

biodegradowalnych odbieranych z poszczególnych miejscowości. 

Na pytanie Radnej Moniki Turowskiej-Burczyńskiej o kolejną podwyżkę w przyszłym roku 

odpowiedziała, że możliwa jest także podwyżka w bieżącym roku, natomiast w 2020 roku ceny 

na pewno wzrosną. 

Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Jana Sieradzkiego o odbiór odpadów 

wielkogabarytowych i gruzu wyjaśniła, że gruzu ZGRP nie odbiera już od 2014 r., natomiast 

odpady remontowo-budowlane typu płytki są odbierane na wniosek tak jak odpady 

wielkogabarytowe. Odbiór tego typu odpadów odbędzie się 2 razy w roku. Informacja o terminie 

odbioru zostanie podana telefonicznie osobom, które złożą wniosek. 

 
O godz. 9.15 na salę obrad przybył Mecenas Henryk Jastrzębski. 

 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zaproponowany porządek 

obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tomasz Bętlejewski, Mariusz Jan Downarowicz, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, 

Małgorzata Edyta Lewandowska, Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, 

Adam Pawłowski, Jacek Józef Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan 

Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna 

Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła jednogłośnie (15 głosów „za”) 

zaproponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2019-2025. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Statutów Sołectw Gminy Stara Biała. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2019 – 2023. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (dz. nr ewid. 

11/3) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (dz. nr ewid. 

36/8) 

15. Przedstawienie Informacji o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Stara Biała. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia III sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy zgłaszają uwagi  

i zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt protokołu 

z III sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tomasz Bętlejewski, Mariusz Jan Downarowicz, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, 

Małgorzata Edyta Lewandowska, Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, 

Adam Pawłowski, Jacek Józef Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan 

Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna 

Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z III Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie (15 

głosów „za”). 

 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 
- dnia 28 grudnia odebrano budowę ulicy Morelowej w Maszewie Dużym. Koszt inwestycji 

wyniósł 574 159,26 zł; 
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- dnia 8 stycznia Wójt spotkał się z przedstawicielami spółki Energa Invest w sprawie modernizacji 

linii 110 KV na terenie gminy. Spółka wystąpiła do Urzędu z wnioskiem o sporządzenie planu 

miejscowego dla części miejscowości Nowe Trzepowo; 

 
- 14 stycznia w Urzędzie Gminy rozpoczęła się kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie. Kontrola potrwa do 22 marca; 

 
- 16 stycznia odbyła się dyskusja publiczna dotycząca zmiany planu miejscowego dla 

miejscowości Maszewo; 

 
- dnia 20 stycznia odbyło się uroczyste oddanie do użytku hali sportowej w Maszewie Dużym; 

 
- 22 stycznia Wójt uczestniczył w zebraniu wiejskim mieszkańców miejscowości Stare 

Proboszczewice; 

 
- 28 stycznia podpisano aneks nr 5 do umowy z 28 lipca 2015 r. o świadczenie usługi oświetlenia 

na terenie gminy. Cenę energii wykorzystywanej do oświetlenia ustalono na kwotę 330,00 zł netto 

(było 248,00 zł) plus opłata handlowa w wysokości 5,00 zł od punktu (jest ich 94 szt.). Koszt 

konserwacji pozostał na obecnym poziomie czyli 15,71 zł/1 lampę miesięcznie. W tej cenie 

określono kwotę 7,5 tys. zł netto do rozbudowy, czyli montażu dodatkowych lamp na istniejących 

słupach. Aneks obowiązuje do 31.05.2019 r;  

 
- Wójt podpisał w kancelarii notarialnej w Płocku akt notarialny rozwiązujący wieczyste 

użytkowanie dla działki 64/24 o pow. 2303 m2 w Maszewie Dużym. Działka stanowi ul. Jana 

Brzechwy; 

 

- 6 lutego Wójt spotkał się ze wszystkimi projektantami przebudowy drogi wojewódzkiej w celu 

skoordynowania działań zmierzających do sporządzenia wniosku o wydanie decyzji zezwalającej 

na budowę; 

 

- zostały ogłoszone przetargi na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków i budowę części 

ulicy Mazowieckiego w Nowych i Starych Proboszczewicach; 

 

- Wójt spotkał się również z mieszkańcami Maszewa Dużego, którzy zgłosili problem zmiany 

planu miejscowego dla gruntów położonych na południe od ul. Leśnej. Potwierdzili również 

konieczność uregulowania własności tej części ul. Leśnej; 

 

- w Urzędzie została uruchomiona możliwość dokonywania opłat za pomocą karty płatniczej. 

 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu i zadawanie pytań w związku  

z przedstawionym przez Wójta sprawozdaniem. 

 
Przewodnicząca Rady:  

 Zapytała odnośnie dyskusji publicznej dotyczącej zmiany planu miejscowego dla 

miejscowości Maszewo, gdzie była zamieszczona informacja o przeprowadzanych 

dyskusjach. 

Wójt oznajmił, że w trakcie  przerwy skonsultuje się z pracownikami zajmującymi się sprawami 

gospodarki przestrzennej i poinformuje o tym gdzie zgodnie z wytycznymi ustawy została podana 

informacja. 
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Radny Hubert Murawski: 

 Zapytał, czy są postępy w sprawie dot. ul. Dębowej w Maszewie Dużym. 

 Zapytał, czy siłownia znajdująca się w sali sportowej w Maszewie Dużym będzie 

udostępniana dla mieszkańców odpłatnie, czy planowana jest sprzedaż karnetów. Pytanie 

zadał w związku z zainteresowaniem mieszkańców. 

Odpowiedź Wójta: 

 Założeniem jest, że administratorem hali zostanie GOKiS, który będzie dysponował halą, ze 

względu na to aby odzyskać w części lub całości vat. Na pewno będzie można wynająć halę 

odpłatnie, aby chociaż w części odzyskać poniesione koszty typu ogrzewania, obsługi, 

sprzątania. W związku z dużym zainteresowaniem, możliwe, że hala będzie udostępniana 

również w weekend. Cena zostanie ustalona tak, aby nie była zaporowa dla mieszkańców. 

Natomiast siłownia wyposażona jest w urządzenia do ćwiczeń bardziej pod kątem młodzieży 

szkolnej. 

 Obecnie jest przygotowywany wniosek do Starostwa Powiatowego w Płocku o wydanie 

pozwolenia na budowę. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Zapytała odnośnie petycji złożonej przez mieszkańców Starych i Nowych Proboszczewic do 

Wójta w sprawie organizowanych zajęć fitness. Wyjaśniła, że mieszkańcy otrzymali  

w odpowiedzi informację, że zajęcia będą odbywały się do końca marca, natomiast  

w późniejszym terminie chętni będą mogli uczestniczyć na zajęcia organizowane w Maszewie 

Dużym. Dodała, że Dyrektor GOKiS-u zapewnił ją, że nie ma przeszkód, aby zajęcia  

w Proboszczewicach nadal się odbywały. 

Odpowiedź Wójta: 

 Odpowiedź na petycję była opracowana wspólnie z Dyrektorem GOKiS-u. W momencie 

odpowiadania, na zajęcia uczęszczało 16 osób. Do końca marca postanowiono, że zajęcia będą 

się odbywać bez względu na ilość zainteresowanych. Jeżeli frekwencja nie zwiększy się, 

zajęcia zostaną zlikwidowane, natomiast jeżeli zainteresowanie się zwiększy, zajęcia będą 

nadal kontynuowane. 

Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Poinformowała, że sama również wzięła udział ostatnio w zajęciach i frekwencja wzrasta. 

Poprosiła o większe i skuteczniejsze rozpowszechnienie informacji o organizowanych 

zajęciach. 

 Zapytał, czy ustalony jest termin spotkania z Kierownik NZOZ. 

Odpowiedź Wójta: 

 Pani Kierownik NZOZ została poinformowana o konieczności takiego spotkania, które 

zostanie zorganizowane w najbliższym czasie. 

 

Wobec braku kolejnych pytań radnych, Przewodnicząca Rady przystąpiła do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 
 
Ad. 5. 

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 

w okresie między sesjami. 

 

Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Adam Pawłowski omówił 

tematykę posiedzeń, którą było: 

1. Analiza kosztów oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
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2. Realizacja umowy pomiędzy Gminą Stara Biała, a spółką Energa Oświetlenie sp. z o.o.  

w zakresie oświetlenia ulicznego. 

3. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz ustawy o ochronie 

zwierząt. 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Hubert Murawski,  

omówił tematykę posiedzenia, którą było: 

1. Realizacja ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu mieszkańców w wodę i o odprowadzaniu 

ścieków. 

Nie było pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodnicząca Komisji Mirosława 

Wojtalewicz omówiła tematykę posiedzenia, którą było: 

1. Gospodarowanie zasobem mieszkaniowym gminy. 

Nie było pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się jeden raz. Przewodnicząca Komisji Monika 

Turowska-Burczyńska poinformowała o pismach złożonych przez mieszkańców do Rady 

Gminy, z którymi Komisja się zapoznała, analizowała, następnie ustaliła, że są to sprawy, do 

przekazania zgodnie z kompetencjami Wójtowi, jako wnioski budżetowe do wzięcia pod uwagę 

podczas tworzenia projektu budżetu na przyszły rok, tj. : 

1. pismo mieszkańców miejscowości Maszewo, dotyczące remontu drogi gminnej Nr 291314W 

relacji Maszewo – Maszewo Duże, budowy chodnika i ścieżki rowerowej wzdłuż tej drogi 

oraz podjęcia inicjatywy zmierzającej do remontu drogi wojewódzkiej Nr 562, budowy wzdłuż 

niej chodnika i ścieżki rowerowej 
2. pismo mieszkańców miejscowości Nowe Proboszczewice w sprawie zaplanowania  

i wpisania do budżetu gminy na lata 2020-2022 wykonania inwestycji, tj. zaprojektowania  

i budowy drogi wewnętrznej - ul. Polnej 

3. wniosek Sołtys Włoczewa p. Barbary Żółtowskiej w imieniu mieszkańców wsi,  

w sprawie poszerzenia i utwardzenia drogi gminnej Nr 291322W relacji Kamionki – 

Włoczewo. 
 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania, wobec czego Przewodnicząca 

Rady przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 

O godz. 10.50 Przewodnicząca Rady zarządziła 20 minutową przerwę w obradach. 

W trakcie przerwy Radny Mariusz Downarowicz opuścił sale obrad. 

 

 

Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2019-2025. Następnie stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały, który na prośbę Przewodniczącej Rady omówiła Skarbnik 

Gminy. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Radny Hubert Murawski poprosił aby zmiany w budżecie były omawiane wcześniej na Komisji 

Budżetowej, zanim zostanie przygotowany projekt uchwały. 
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Radna Monika Turowska-Burczyńska również stwierdziła, że wprowadzane zmiany  

w budżecie powinny być najpierw przedyskutowane zanim powstanie gotowy projekt uchwały. 

 

Wobec braku kolejnych pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 25/IV/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2019-2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 7.  

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2019 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 26/IV/19 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie Statutów Sołectw Gminy 

Stara Biała. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła Wójta 

o zabieranie głosu  w tej sprawie. 

 
Wójt Gminy przedstawił wyniki konsultacji z mieszkańcami (Informacja stanowi załącznik do 

protokołu). W związku ze zgłoszonymi uwagami zaproponował zmiany w projekcie uchwały. 

 

Zgłoszona autopoprawka Wójta: 
 

1) usunąć:  

- § 14 ust. 2 o treści „Protokół z danego zebrania wiejskiego zostaje przyjęty na następnym 

zebraniu wiejskim.” 

- § 18 ust. 2 o treści „Na zaproszenie sołtysa w posiedzeniach rady sołeckiej może 

uczestniczyć radny rady gminy mieszkający na obszarze sołectwa.” 

- § 20 ust. 2  o treści „Nie można kandydować równocześnie na sołtysa i na członka rady 

sołeckiej.” 

 

2) dopisać § 23 ust. 3 o treści „Pierwsze wybory sołeckie na zasadach i w trybie niniejszego 

statutu należy przeprowadzić do dnia 15 kwietnia 2019 roku. 

 

3) w § 29 ust. 2 zmienić treść na „Wybory przeprowadza Sołecka Komisja Wyborcza.  Od 

rozpoczęcia głosowania w lokalu wyborczym winno przebywać jednocześnie co najmniej 

3 członków sołeckiej komisji Wyborczej, w tym przewodniczący lub jego zastępca.” 

 

4) w § 32 ust. 2 zmienić treść na „Wybrani na członków rady sołeckiej zostają kandydaci, 

którzy otrzymali kolejno największą liczbę głosów. W przypadku, gdy dwóch lub więcej 

kandydatów otrzymało równą liczbę głosów, a ich wybór przewyższałby określony  

w statucie skład rady sołeckiej, na nieobsadzone miejsca w radzie sołeckiej przeprowadza 

się wybory z trzech kandydatów którzy osiągnęli największą liczbę głosów w trybie i na 

zasadach określonych w rozdziale 4 niniejszego statutu.” 

 

5) dodać § 32 ust. 3 o treści „W przypadku kandydowania jednocześnie na sołtysa i do rady 

sołeckiej i otrzymania wymaganej ilości głosów w obu głosowaniach, kandydat zostaje 

sołtysem. 

 

6) dodatkowe zmiany numeracji w związku z wprowadzonymi poprawkami. 

 
Wójt wyjaśnił, że projekt był omawiany przez wszystkie komisje Rady Gminy, ale żadna komisja 

nie wypracowała swojego stanowiska. Również mieszkańcy wyrazili małe zainteresowanie tym 

tematem.  

Wójt przekonywał, że zmiana sposobu przeprowadzenia wyborów sołeckich, która była negowana 

przez część sołtysów, zyskałaby więcej wyborców biorących udział w wyborach. 

 

Radny Hubert Murawski poprosił o przerwę w obradach w celu przedyskutowania tematu 

Statutu Sołectw. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał odnośnie § 15 ust. 14, w jaki sposób sołtys ma na bieżąco 

informować mieszkańców o uchwałach Rady Gminy i zarządzeniach Wójta. 

Wójt wyjaśnił, że Sołtys powinien raz w tygodniu przeglądać stronę internetową oraz BIP Urzędu 

Gminy i najistotniejsze informacje w zwyczajowy sposób ogłosić, czyli poprzez wywieszenie na 
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tablicy ogłoszeń w sołectwie. Stwierdził, że jeżeli jest problem, można ten pkt. wykreślić ze 

statutu. 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski zgłosił, że nowy tryb wyborów wygenerowałby 

większe koszty, które powinny być dokładnie przedstawione Radzie Gminy. Ponadto stwierdził, 

że informacja nt. zmiany statutu pojawiła się zbyt późno i wywołała zamieszanie przed wyborami 

sołeckimi. 

Wójt wyjaśnił, że nie można dokładnie określić kosztów, ponieważ nie wiadomo ilu będzie 

członków komisji. Łącznie z kosztami artykułów biurowych może stanowić to kwotę około 5-6 

tys. 

Na stwierdzenie o zbyt późnej informacji o zmianie statutu Wójt wyjaśnił, że działania w tym 

temacie rozpoczęły się już pod koniec 2018 r. Na sesji w dniu 27 grudnia Rada Gminy podjęła 

uchwałę o przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami w sprawie projektów statutów sołectw. 

Sołtys Dziarnowa Andrzej Szpiek stwierdził, że powinny być częściej organizowane spotkania 

Wójta z sołtysami. 

Wójt przyznał rację Sołtysowi Dziarnowa. 

Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz poinformowała, że mieszkańcy Ogorzelic są przeciwni 

wyborowi sołtysa według proponowanego nowego statutu. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 5 minutową przerwę w obradach. 

 
Po przerwie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały ze zgłoszoną przez 

Wójta autopoprawką. 

 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 6 radnych, 

                                   „przeciw” 8  radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Tomasz Bętlejewski , Marek Krajewski , Jacek Józef Portalski , Krzysztof Portalski , Zbigniew 

Truchlewski , Mirosława Grażyna Wojtalewicz  

PRZECIW (8) 
Iwona Beata Kraska , Małgorzata Edyta Lewandowska , Agnieszka Wioletta Malanowska , Hubert 

Marek Murawski , Adam Pawłowski , Monika Margarita Przyczka , Jan Sieradzki , Monika 

Turowska-Burczyńska  

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (8 głosami 

„przeciw”) nie przyjęła projektu uchwały w sprawie Statutów Sołectw Gminy Stara Biała. 

 

Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie Statutu Gminy Stara Biała. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 27/IV/19 w sprawie Statutu Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2019 – 2023. Następnie 

stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 28/IV/19 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2019 – 2023 (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 

 
 

Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia i przekazania do 

organu regulacyjnego projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 



12/16 
 

terenie Gminy Stara Biała”. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały  

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 29/IV/19 w sprawie przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała” 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania  

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Następnie stwierdziła, 

że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 30/IV/19 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 
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pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 
 
 

Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Ludwikowo (dz. nr ewid. 11/3). Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 31/IV/19 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 14. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Ludwikowo (dz. nr ewid. 36/8). Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 
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Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 32/IV/19 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Wójt Gminy zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad punktu jako pkt 15  

o treści „ Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na 

terenie gminy Stara Biała”. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójta w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad pkt. "Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do samorządu  

mieszkańców wsi na terenie gminy Stara Biała.".  

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 

NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) przyjęła 

wniosek zgłoszony przez Wójta. 

 

Ad. 15. 

Przewodnicząca Rady odczytała radnym projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do 

samorządu mieszkańców wsi na terenie gminy Stara Biała, następnie poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tomasz Bętlejewski, Marek Krajewski, Iwona Beata Kraska, Małgorzata Edyta Lewandowska, 

Agnieszka Wioletta Malanowska, Hubert Marek Murawski, Adam Pawłowski, Jacek Józef 

Portalski, Krzysztof Portalski, Monika Margarita Przyczka, Jan Sieradzki, Zbigniew Truchlewski, 

Monika Turowska-Burczyńska, Mirosława Grażyna Wojtalewicz 
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NIEOBECNI (1) 
Mariusz Jan Downarowicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 33/IV/19 w sprawie zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na 

terenie gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 16. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli w 2018 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

Następnie zapytała, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 

 

Wobec braku uwag i pytań  Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła do 

wiadomości przedstawioną Informację o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2018 

roku i przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
 
Ad. 17. 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Zapytała, czy z godnie z odpowiedzią jaką uzyskała na złożone pismo dot. drogi gminnej 

Kamionki-Włoczewo zostanie przygotowana dokumentacja techniczna w bieżącym roku. 

 Zapytała odnośnie wymiany okien w budynku socjalnym, czy mieszkańcy mogą je wymienić 

i odliczyć koszty od czynszu. 

Radna Monika Przyczka: 

 Zapytała, na jakim etapie jest podciągnięcie nitki wodociągowej w Bronowie-Zalesiu za 

torami kolejowymi. 

Radny Adam Pawłowski: 

 Poprosił o podjęcie działań prowadzących do umożliwienia korzystania z drogi tj. ul. 

Chabrowej w części zaoranej, użytkowanej przez rolnika. 

 
Odpowiedź Wójta: 

Na pytanie sołtys Włoczewa: 

 W odpowiedzi na pismo została podana informacja, że decyzja zostanie podjęta do końca 

marca. 

Na prośbę radnego Adama Pawłowskiego: 

 Przy sprzyjających warunkach atmosferycznych zostaną poczynione działania w celu 

doprowadzenia drogi do użyteczności. 

 
Odpowiedź Prezesa Zarzadu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Jarosława 

Rydzewskiego na pytanie radnej Moniki Przyczki: 

 Spółka jest na końcowym etapie doprowadzenia wody. Został już zrobiony przewiert pod 

torami kolejowymi, został do zrobienia przewiert pod rowem i na koniec połączenie 

wodociągu pod rowem z resztą wodociągu. Kolejnymi czynnościami będzie przepłukanie 

wodociągu, zdezynfekowanie oraz uzyskanie pozwolenia na użytkowanie. 

 
 
Ad. 18. 



16/16 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IV Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 

 

 
 

                                                                                    Przewodnicząca Rady 

 

                                                                            /-/ Małgorzata Edyta Lewandowska 

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 
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